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Spoločné vyhlásenie dotknutých obcí k zámeru vybudovania Zariadenia na energetické 
zhodnocovanie komunálneho odpadu – Drienov (ZEZKO)

Dotknuté obce dávajú toto spoločné vyhlásenie k Správe o hodnotení vplyvov na život-
né prostredie: „Zariadenie na energetické zhodnocovanie komunálneho odpadu – Drienov

Dotknuté obce sú obce ležiace v bezprostrednej blízkosti navrhovaného zámeru vybudova-
nia ZEZKO – Drienov a prihlásili sa do posudzovacieho procesu EIA k navrhovanému zámeru. 
Zoznam dotknutých obcí: 
Brestov, Bretejovce, Budimír, Drienov, Drienovská Nová Ves, Haniska, Jano-
vík, Kendice,  Lemešany, Ličartovce, Mirkovce, Nová Polhora, Obišovce, Petrova-
ny, Seniakovce, Šarišské Bohdanovce, Varhaňovce, Vyšná Šebastová,  Záborské, Žehňa.

Starostovia a starostky dotknutých obcí, rovnako ako väčšina obyvateľov, vníma prípadnú vý-
stavbu spaľovne v Drienove veľmi negatívne a to nielen zhoršeným životným prostredím v 
okolí spaľovne, ale hlavne negatívnymi dopadmi na zdravie obyvateľov tu žijúcich občanov.

Zásadné pripomienky k zámeru:

-  Dotknuté obce v Združení nesúhlasia, aby boli v bezprostrednej blízkosti obce Drie-
nov a jej okolí vystavané akékoľvek zariadenia  znečisťujúce okolie emisiami, prachom a hlu-
kom. Požadujú, aby si toto územie zachovalo svoj vidiecky charakter,  kvôli ktorému sa tu ľu-
dia usadili a neustále na toto územie prichádzajú z hlučných a emisiami zaťažených miest.

-  Obyvatelia obce Drienov a okolitých obcí boli dlhé roky obťažovaní hlukom, pa-
chom a emisiami zo spaľovania v neďalekej kafilérií. Vďaka niekoľkým rokom aktívne-
ho nátlaku a protestom sa im podarilo ukončiť prevádzku kafilérie v Drienove. Aj z toho 
dôvodu vzniká  v okolitých obciach  mimoriadna neochota podporiť akýkoľvek zámer, kto-
rý by zhoršil kvalitu ovzdušia, zvýšil hluk a zaťažil dotknuté obce nárastom dopravy.

AKTUÁLNE sa deje...



-  Obec Drienov v inkriminovanom území bývalej kafilérie neplánu-
je vytvoriť ďalší objekt, ktorý by negatívne zaťažoval obyvateľov, ale na-
vrhuje rekultiváciu tohto územia a jeho prinavrátenie pôvodnému účelu.

-  Nakoľko rieka Torysa je súčasťou nadregionálneho koridoru ÚSES,  dotknuté obce nesúhlasia, 
aby sa v  blízkosti tohto biokoridora realizovali stavby, ktoré by narušovali územnú ekologickú stabilitu.

-   Obce Petrovany aj Drienov zároveň budú zaťažené zvýšenou frekvenciou dopravy, najmä náklad-
nej. Už v súčasnosti sú najmä obyvatelia Petrovan vystavení zvýšenému hluku a prachu z náklad-
ných áut prechádzajúcich obcou a vedenie obce  upozorňuje na nepostačujúcu dimenzovanosť cesty 
III/3445. Predpokladá sa prejazd 1,25 nákladného auta za hodinu, čo predstavuje cca 11 000 vozidiel 
za rok. Zároveň sú obyvatelia  týchto obcí vystavení zvýšenému hluku z diaľnice D1 a cesty I/20.
 
-   Z dôvodu enviromenálnej únosnosti územia, nie je možné,  aby sa v blízkosti dotknutých 
obcí budoval ďalší zdroj znečistenia ovzdušia. Už v súčasnosti  sa v okruhu dotknutých obcí cca 
30km  nachádza viacero zariadení produkujúce škodlivé emisie (US Steel a.s. Košice, Zariade-
nie pre energetické využitie odpadov ZEVO – Kosit a.s. Košice, Spaľovňa nebezpečných odpa-
dov -Fecupral s.r.o. Prešov, Tepláreň Košice  -TEKO a.s. Košice). Kumulovaním znečisťujúcich 
látok z viacerých zdrojov znečistenia  v blízkosti obcí dochádza k nadmernému enviromentálne-
mu zaťaženiu územia, ktoré poškodzuje nielen životné prostredie, ale ohrozuje aj zdravie ľudí.    

-  Dotknuté obce majú už niekoľko rokov zavedený triedený zber odpadov a kompostovanie 
a v celom prešovskom kraji dosahujú nadpriemerné výsledky v predchádzaní vzniku odpadov a 
triedení odpadov.  Obce dodržujú hierarchiu odpadového hospodárstva a považujú za nezmysel-
né  vybudovanie ďalšieho zariadenia na energetické zhodnocovanie odpadov, keďže energetic-
ké zhodnotenie je v hierarchii odpadového hospodárstva na predposlednom mieste a je dokázané, 
    že brzdí prevenciu vzniku odpadov, opätovné použi-
tie odpadov a recykláciu, nachádzajúce sa na vyšších priečkach hierarchie.    

 -  Obce považujú za nevhodné umiestnenie ďalšej spaľovne odpadov na tomto území, aj 
vzhľadom na blízkosť spaľovne odpadov prevádzkovanej firmou Kosit a.s. pri Kokšov Bakši 
vzdialenej len cca 30km. A keby aj prišlo k uzatvoreniu všetkých skládok na komunálny odpad 
v okolí, spaľovňa  pri Košiciach  má dostatočnú kapacitu (cca 200 000t/rok) na to, aby dokáza-
la energeticky zhodnotiť všetky mestá a obce v okrese Prešov. V súčasnej dobe spoločnosť Ko-
sit pripravuje vybudovanie tretieho kotla, ktorí zvýši kapacitu spaľovne na cca 300 000 t/rok.

-  Dotknuté obce pripomienkujú aj to, že predložený zámer na výstavbu spaľov-
ne odpadov nie je zariadením na energetické zhodnotenie komunálnych odpa-
dov, ale len zariadením na zneškodňovanie odpadov, vzhľadom k nereálnej možnos-
ti využitia teplej vody v okolí, prípadne vybudovania teplovodu do mesta Prešov.
 Výstavba spaľovní na odpad bez využitia tepla na vykurovanie okolitých sídiel, resp. prie-
myselných zariadení je v rozpore so stanovenou energetickou účinnosťou podľa prílohy č. 9 k vy-
hláške MŽP SR č. 371/2015 Z.z., ktorou sa vykonávajú niektoré ustanovenia zákona o odpadoch. 
 Energetická účinnosť 0,77 navrhovaného zariadenia je nesprávne vypočítaná, pretože navrho-
vateľ započítal komerčné využitie tepla, ktoré však tento zámer neobsahuje a po prepočítaní vychád-
za energetická účinnosť len 0,32. Zariadenie s takouto nízkou účinnosťou sa podľa vyššie uvedeného 
zákona nepovažuje za zariadenie na energetické zhodnocovanie odpadu, ale len za zariadenie na zne-
škodňovanie odpadu, čo je v rozpore s Programom odpadového hospodárstva SR na roky 2020-2025.



-  Zároveň obce upozorňujú, že výstavba predmetného zariadenia nie 
je v súlade s doteraz platnou územnoplánovacou dokumentáciou Prešovské-
ho kraja, ani s platnými územno-plánovacími dokumentáciami dotknutých obcí.

- Tiež žiadame, aby navrhovateľ predložil vypracovanú Health impact assesment 
(HIA) – komplexné hodnotenie dopadu zámeru navrhovanej činnosti na zdravie ľudí.

- Dotknuté obce obzvlášť negatívne vnímajú  dôsledky výstavby spaľov-
ne Drienov na zdravie občanov. Posledné štúdie a výskumy z okolí podobných spaľov-
ní vybudovaných len  nedávno v okolitých štátoch potvrdili vysoké koncentrácie dioxínov. 
ktoré sú rakovinotvorné pre organizmy, ako aj pre človeka. Hlavne v obciach  v blízkosti ko-
mínov spaľovní odpadov boli  namerané vo vegetácií a v slepačích vajciach vysoké hodno-
ty  týchto nebezpečných látok, ktoré niekoľkonásobne prekračujú normy EÚ ako aj Slovenska. 

-  Obce zároveň upozorňujú aj na ohrozenie zdravia občanov, vzhľadom na vyso-
ké riziko vzniku požiaru v bunkri odpadov (pozn. takéto požiare sa už niekoľkokrát vy-
skytli v spaľovniach na Slovensku)  alebo pri haváriách pri prevádzke (únik spalín, chlo-
rovodíka, alebo čpavku). Obytné zóny okolitých obcí Drienov, Lemešany, Ličartovce, 
Drienovská Nová Ves a Petrovany sú od predpokladaného zariadenia vzdialené  len 1-3 km.

Na základe týchto pripomienok  nesúhlasíme so zámerom vybudovania Zariadenia na ener-
getické zhodnocovanie komunálneho odpadu – Drienov.

Projekty v našej obci
Názov projektu: Zmena spôsobu vykurovania s 

využitím aerotermálnej energie ZŠ Drienov

„Projekt je spolufinancovaný Európskou úniou“

Obci Drienov bola v rámci Operačného programu Kva-
lita životného prostredia

schválená Žiadosť o nenávratný finančný príspevok pre 
projekt s názvom Zmena spôsobu

vykurovania s využitím aerotermálnej energie ZŠ Dri-
enov.

Cieľom daného projektu bola zmena spôsobu vykuro-
vania budovy základnej školy.

Projekt riešil vybudovanie nového zdroja tepla pre úče-
ly vykurovania ÚVK objektov základnej

školy v obci, na báze OZE výstavbou zariadenia na vy-
užitie aerotermálnej energie s použitím

tepelného čerpadla, čím došlo k úspore palív pri výrobe 
tepla.

Realizácia projektu vytvorila predpoklady na zvýšenie 
účinnosti a hospodárnosti

prevádzky zdroja tepla, ako aj zníženie emisií znečis-
ťujúcich látok, a teda aj zlepšenie kvality

životného prostredia.
Prínos realizácie hodnoteného projektu z environmen-

tálneho hľadiska
predstavuje zníženie spotreby zemného plynu o 7500 

m3/rok, čo predstavuje zníženie
produkcie CO2 do ovzdušia vo výške 14 248 kg/rok, 

zníženie produkcie emisií TZL- PM10 o
0,5996 kg/rok, zníženie produkcie emisií SO2 o 0,0720 

kg/rok, zníženie produkcie emisií NOx
o 11,700 kg/rok.

Dátum začatia realizácie projektu: 12/2019
Dátum ukončenia realizácie projektu: 11/2020

Celkové náklady: 356 575,20 EUR
NFP (EÚ + ŠR): 338 746,44 EUR

Druh projektu: Dopytovo orientovaný projekt



Názov projektu: „Zníženie energetickej 
náročnosti Obecného domu v obci 

Drienov“

„Projekt je spolufinancovaný Európskou úniou“

Obci Drienov bola v rámci Operačného programu Kva-
lita životného prostredia

schválená Žiadosť o poskytnutie nenávratného finanč-
ného príspevku pre projekt s názvom

„Zníženie energetickej náročnosti Obecného domu v 
obci Drienov“.

Riešením pre zníženie energetickej náročnosti obecné-
ho domu bol návrh opatrení

týkajúcich sa stavebných konštrukcií a modernizáciou 
technológií na vykurovanie a prípravu

teplej úžitkovej vody. Navrhované stavebné opatrenia 
sú zateplenie fasády a sokla, zateplenie

strechy a výmena výplňových konštrukcií za nové v ta-
kom rozsahu a kvalite, aby sa dosiahli

normou požadované tepelno-technické vlastnosti oba-
lových konštrukcií. Navrhované

opatrenia modernizáciou technológií sú modernizácia 
zdroja tepla, realizácia mechanickej

výmeny vzduchu na poschodí budovy a rekonštrukcia 
osvetľovacej sústavy.

Výsledkom zavedenia týchto opatrení je predpoklad 
zníženia spotreby energie v

budove o 56% čo predstavuje zníženie potreby energie 
o 46 440 kWh/rok. Prínosom

realizácie tohto projektu okrem zrekonštruovanej bu-
dovy a zmodernizovaného systému

vykurovania je aj environmentálny a ekonomický prí-
nos v podobe zníženia produkcie

skleníkových plynov o 9,8 ton/ročne a iných znečisťu-
júcich látok o v rozsahu od 56 % do 74

% oproti súčasnej produkcii a úsporu nákladov vo výš-
ke 3 475 Eur ročne.

Dátum začatia realizácie projektu: 05/2022
Dátum ukončenia realizácie projektu: 04/2023

Celkové náklady: 207 618,68 EUR
NFP (EÚ + ŠR): 197 237,75 EUR

Druh projektu: Dopytovo orientovaný projekt



Názov projektu: „Budovanie prvkov zele-
nej infraštruktúry v obci Drienov“

(Obec Drienov na základe schválnej žiadosti o NFP 
podpísala s Ministerstvom pôdohospodárstva a rozvo-
ja SR Zmluvu o poskytnutí nenávratného finančného 

príspevku.)

Žiadateľ: Obec Drienov, Mierová 1, 082 04 Drienov
Maximálna výška nenávratného finančného príspe-

vku: 249 179,95 EUR
Celkové oprávnené výdavky na realizáciu projektu: 

262 294,68 EUR

Krátky popis projektu:
Globálny cieľ projektu je zameraný budovanie prvkov 
zelenej infraštruktúry v obci Drienov v Prešovskom 

kraji.
Globálny cieľ bude naplnený špecifickým cieľom, kto-
rý môžeme zadefinovať prostredníctvom aktivít pro-

jektu -
budovanie mestských prvkov drobnej infraštruktúry ur-
bárnneho dizajnu vrátane zeleného parku a vytvorenie

dažďovej záhrady.
Hlavné aktivity predkladaného projektu sú predovšet-
kým zamerané zlepšeniu environmentálnych aspektov 

a
adaptáciu urbanizovaného prostredia na zmenu klímy 

ako aj zavádzanie systémových prvkov znižovania
znečistenia ovzdušia a hluku.

V rámci projektu predpokladáme zrealizovať hlavné a 
podporné aktivity. V projekte počítame s dvomi hlav-

nými
aktivitami:

Hlavná aktivita projektu č.1 - MESTSKÉ PRVKY 
DROBNEJ INFRAŠTRUKTÚRY URBÁNNEHO DI-

ZAJNU
VRÁTANE VYBUDOVANIA ZELENÉHO PARKU

Hlavná aktivita projektu č.2 – DAŽĎOVÁ ZÁHRA-
DA

Medzi podporné aktivity sme zaradili výrobu a osade-
nie informačnej tabule - plagátu. Publicita a informo-

vanosť
slúži na riadne zabezpečenie informovanosti o realizá-

cii projektu z fondov Európskej únie.
Predmetom projektu je revitalizácia zelene vo na vý-

mere 2 195 m2
, súčasťou je 18 stromov, 575 listnatých a

ihličnatých kríkov a 1668 trvaliek a tráv. Navrhnutý 
rastlinný materiál - stromy, kry, trávnik, záhony trva-

liek a ich
spôsob výsadby je podrobne uvedený v technickej 
správe projektu. Súčasťou projektu je aj mobiliár - la-

vičky a
odpadkové koše, vodný prvok v podobe fontány a det-

ské ihrisko.
Realizáciou aktivít projektu dôjde predovšetkým k 

zlepšeniu environmentálnych aspektov,
adaptácii urbanizovaného prostredia na zmenu klímy 
a znižovaniu znečistenia ovzdušia a hluku prispievaj-

úcich
k celkovému zlepšeniu životného prostredia v obci. 
Prostredníctvom realizácie aktivít projektu dosiahne-

me
nasledujúce merateľné ukazovatele - vybudované prv-

ky zelenej infraštruktúry v počte 1, vytvorené alebo
obnovené otvorené priestranstvá v mestských oblasti-
ach - 2682 m2 a kapacitu na zadržanie dažďovej vody

v sídlach 3076,5 m3, ktoré napĺňajú ciel projektu.
Všetky prvky zelenej infraštruktúry sú navrhnuté tak, 
aby realizácia aktivít projektu posilnila ekologickú sta-

bilitu
územia a zvýšila biodiverzitu čo bude priaznivo vplý-

vať na celkovú klímu v obci Drienov.



	 „S	hrôzou	bude	spomínaný	15.	August	1949.	Nik	sa	zo	starých	ľudí	nepamätá	na	takú	po-
vodeň.	

	 Popoludní	v	ten	deň	prehnali	sa	ponad	našu	obec	početné	búrky,	z	ktorých	večer,	kedy	
padal	ľadovec	veľkosti	drobných	orechov	a	lialo	sa,	že	cesty	vyzerali	ako	rieky.	No	najstrašnejšie	
bolo	o	8.	Hodine	večer,	kedy	v	jarkoch	viacako	3	m	vysoká	besná	riava	všetko	zničila	čo	jej	prišlo	
do	cesty.	Už	od	lesa	niesla	vyvrátené	stromy,	ktoré	zničili	domy	tunajších	Cigánov	a	ďalej	brala	a	
ničila	voda	rad	radom	stodoly,	domy,	niesla	stohy	nevymláteného	obilia,	drevo,	chlievy,	všetko	čo	

sa	odvliecť	dalo.
	 Ľudia	holým	životom	zachráňovali	sa	na	streche	domoch,	iní	zas	stal	vo	vode	v	izbe	a	čakal	
kedy	príde	koniec.	Pomóc,	pomóc	z	každej	strany	počuť,	ale	pomóc	nemohla	prísť.	V	tme	nedalo	
sa	pomáhať.	Plač,	kvílenie	a	v	tom	hlasy	rodičov	„Ilonko-Feričku-mamo,	kde	ste?“	Už	večer	sa	
vedelo	o	stratách	na	ľudských	životoch.	V	zničenom	dome	našla	smrž	Júliu	Dobronskú(68	roč.),	
Helenu	Dobronskú(11	roč.),	Annu	Demekovú(65	roč.),	Máriu	Demekovú(32	roč.),	a	Helenu	Ja-
vorovú(27	roč.)	odniesla	voda	na	pole,	kde	ich	potom	ľudia	našli.	Helenu	Dobronskú	našli	až	o	

mesiac,	bola	zamytá.
	 Voda	z	jarku	vystupila	na	3	metrov	–	vysoko	a	rozliala	sa	(na	štát.	hradskej	smerom	na	

Petrovany	bol	prúd	vody	na	300	m	široký	–	stará	krčma	až	dom	Michala	Tomku).
	 Smutné	ráno	našlo	ľudí	na	miestach	nešťastia.	Uhlisko	(osada	Cigánov)	a	Jarek	poskytoval	
strašný	obraz.	12	domov	úplne	zničených,	že	ľudia	ani	nevedeli,	kde	stáli,	37	domov	poškodených	

tak,	že	sa	musia	od	základov	prebudovať.	

Z kroniky...
Povodeň	1949



	 16.	augusta	je	u	nás	ako	odpust	ľudia	i	z	ďalekého	okolia	prichádzajú,	aby	videli	toto	veľké	
nešťastie.	 Keď	 sa	 vrátili	 domov,	 započali	 zberať	milodary	 pre	 poškodených.	 Naznášali	 obilie,	
múku,	šaty	a	peňažné	dary.	Tu	spomeniem	aspoň	obce,	ktoré	väčšie	milodary	priniesli.	Sväz	slov.	
žien	Živena	Košice	30q	pšenice,	10q	múky,	Trebišov	18q	obilnín,	Sečovce	18q	obilia	a	6q	múky,	

Kendice	4000Kčs	a	rad	iných	obcí,	ktoré	sa	snažili	zmierniť	biedu	postihnutým.	
	 Hneď	prišli	úradné	komisie,	aby	zistili	škody	u	každého	poškodeného.	Až	teraz	sa	zistilo,	
aké	veľké,	miliónové	škody	zapríčinia	povodeň.	Zistilo	sa,	že	okrem	ľudských	životov	voda	zaliala	

a	odniesla	7	kusov	hovädzieho	dobytku,	1	koňa,	3	kozy,	11	ošípaných	a	mnoho	hydiny.	
	 17.	augusta	a	v	nasledujúcich	dní	prichádzali	z	Prešova	pracovné	brigády,	aby	pomáhali	
tunajším	občanom	v	odpratovacích	prácach.	Práca	veľmi	ťažká	a	namáhavá,	najmä	pri	moste	na	
štátnej	hradskej	smerom	na	Petrovany,	keďže	tu	bola	spresovaná	masa	ako	beton(hlina,	slama	

drevo,	dosky,	hnoj,	reťaze,	dobytok	atď.)

	 18.	auusta	zavítali	do	našej	obci	pani	povereníci	Okáli	a	Lukáčovič,	ktorí	s	úradným	per-
sonálom	na	tvári	miesta	presvedčili	sa	o	katastrofálnych	následkov	povodni,	potom	k	občanom	
prehovorili	a	nabádali	občanov,	aby	peukázali	ozaistnú	kresťanskú	lásku	voči	postihnutým	a	zas	
postihnutým	prisľúbili	pomoc.	Rozhodlo	sa,	že	postihnutým	vystavia	sa	nové	domky	na	honoch	
Faluser	´.	Za	niekoľko	dní	sa	aj	ukázalo,	že	skutočne	domky	behom	niekoľkých	týždňov	budú	
vystavené,	ale	nedostatok	jednotlivých	stavebných	potrieb,	nedovolilo,	aby	do	zimy	boli	domky	

vystavané.	Tehly,	vápno	a	cement	boli	navozené	hneď,	ale	ostatné	veci	sa	nedodali.
	 Čsl.	Červený	kríž	spolu	s	Okresnou	starostlivosťou	o	mládež,	zapojili	sa	do	práce.	Bola	zri-

adená	spoločná	kuchyňa,	kde	sa	za	4	dni	podávala	dobrá	strava	321	osobám.	
	 O	ďalšie	bolo	postarané	tým,	že	každá	posthnutá	rodina	obdržala	stravné	lístky	ako	aj	ša-

tenky	a	peňažnú	výpomoc.	
	 V	národnej	škole	bola	zriadená	nocľaháreň,	kde	spali	bezpristrešní.	Okresná	starostlivosť	
o	mládež	deti	od	2	do	14	rokov	chcela	ubytovať	v	detskom	domove	v	Prešove	a	v	kúpeľoch,	ale	

len	asi	7	detí	ubytovala	keďže	rodičia	ostatných	detí	obávali	sa	dať	deti.“	
/z	kroniky/



SNP
	 Slovenské	národné	povstanie	vypuklo	29.	
augusta	 1944	 ako	 reakcia	 domáceho	 odbojové-
ho	hnutia	na	vstup	nemeckých	okupačných	vojsk	
na	 územie	 Slovenskej	 republiky.	 Jeho	 politickým	
cieľom	bolo	odstránenie	režimu	Hlinkovej	sloven-
skej	ľudovej	strany	a	začlenenie	Slovenska	do	ob-

novenej	Československej	republiky.

Trvalo 60 dní
Zapojilo sa doňho približne 80-tisíc ľudí
Odhady hovoria o 10- až 15-tisícoch po-

vstaleckých obetí 
Bojovalo v ňom 33 národov

Dodnes žije približne 1400 účastníkov

Išlo	o	ozbrojené	povstanie	slovenských	povstalec-
kých	jednotiek	počas	druhej	svetovej	vojny	proti	
okupácii	nemeckej	armády	na	slovenskom	území.
Nepriamo	bolo	tiež	útokom	proti	autoritatívnej	vlá-
de	na	čele	s	Jozefom	Tisom,	ako	aj	snahou	byť	na	
strane	víťazných	mocností	druhej	svetovej	vojny.
Prípravy	SNP	inicioval	v	roku	1943	Edvard	Beneš,	
vodca	 česko-slovenskej	 exilovej	 vlády.	 Odbojové	
prúdy,	 demokrati,	 komunisti	 a	 antifašisti	 v	 Slo-
venskej	armáde	prijali	 ten	 istý	 rok	Vianočnú	do-
hodu,	na	základe	ktorej	vznikla	v	septembri	1944	
povstalecká	Slovenská	národná	rada.	Sformovala	
sa	aj	konšpiračná	skupina	vojakov	a	politikov	zod-
povedná	za	prípravu	povstania,	ich	centrom	bola	

Banská	Bystrica.
Kľúčovými	postavami	SNP	sa	stali	generáli	Ján	Go-

lian	a	Rudolf	Viest.
Svoju	 rolu	 v	 ňom	 zohrali	 aj	 partizánske	 oddiely,	
ktoré	 začali	 od	 roku	 1943	 spontánne	 vznikať	 v	
horských	oblastiach,	neskôr	sa	 ich	ujali	 sovietski	
odborníci.	 9.augusta	 1944	 dostala	 slovenská	 ar-
máda	rozkaz	proti	nim	zakročiť.	Akcia	bola	neú-
spešná.	Naopak	–	mnoho	vojakov	začalo	k	parti-

zánom	spontánne	prebiehať.
Pôvodne	malo	 vypuknúť	až	po	dohode	 s	Červe-
nou	armádou,	no	29.augusta	1944	na	Slovensko	
nečakane	dorazila	nemecká	armáda	a	vojaci	z	od-
boja	i	bežní	obyvatelia	sa	im	spontánne	postavili	
na	odpor.	Večer	Golian	oficiálne	nariadil	 začiatok	

obrany.

Nemecko	 veľmi	 rýchlo	 eliminovalo	 najlepšie	 po-
vstalecké	jednotky	a	prevahu	sa	im	podarilo	udr-
žiavať	prakticky	po	celú	dobu	trvania.	Povstaleckú	
armádu	definitívne	porazili	v	noci	z	27.	na	28.	ok-
tóbra.	Časť	 jednotiek	prešla	na	partizánsky	spô-
sob	boja,	mnohé	z	nich	bojovali	až	do	oslobodenia	

krajiny	na	jar	1945.
Napriek	porážke	malo	pre	nás	SNP	dôležitý	poli-
tický	význam,	zabezpečilo	nám	nezávislú	politiku	
v	rámci	spoločného	štátu	s	Čechmi	i	rešpekt	víťaz-

ných mocností.
/prevzaté/

„Pamätajme aj na padlých!“

 „Na slovenskom povstaní padli 
títo synovia Drienova: Michal Ondrej, 

Ján Sosa, František Kmec (parašutista).
 Na fronte padol Juraj Nedorolik a 

Juraj Mageran.
Ranení boli: Jozef Balog, Andrej Fialka, 
Juraj Porvažník, Ladislav Jurko, Pavel 

Vavrek a Ján Lyzák.“ 

/z kroniky/



Drahí spoluobčania.
Dovoľte mi, aby som Vám touto cestou veľmi 
pekne poďakovať za vašu štedrosť, ktorú ste 
prejavili tento vkend. Priznám sa, že sme čaka-
li, že budú naši ľudia solidárni s Ukrajinou a 
tak sme sa pustili do tejto zbierky. Keď sme sa 
spolu s mojimi pomocníčkami v nedeľu poobede 
poobzerali po zasadačke nášho úradu, neverili 
sme vlastným očiam. Vyzbieralo sa veľmi veľa 
prikrývok, kozmetiky, hygienických potrieb, pli-
enok, ale aj trvanlivých potravín, ktoré sa môžu 
rozbaliť a hneď zjesť. Všetky tieto veci sa nám 
podarilo dnes odviesť do Prešova, kde sme túto 
zbierku odovzdali dobrovoľníkom OBČIANSKÉ-
HO ZDRUŽENIA PODAJ ĎALEJ. V najbližších 
dňoch budú tieto veci doručené ľuďom, ktorí to 
najviac potrebujú. Ľuďom, pre ktorých je pokoj 
a mier iba snom. Ľuďom, ktorí s ,,igelitkou“ svo-
jich vecí utekajú za lepším životom, aj keď neve-

dia kam. 
Ďakujem Vám.

Mgr. Danica Tomčová

Pomoc 
  Ukraine

 Dňa 26.2.2022 a 5.3.2022 sa na Obecnom 
úrade v Drienove konala potravinová a materiálna 
zbierka pre ľudí z Ukrainy. Naši občania ukázali, 
že dobrých ľudí je stále dostatok a priniesli vecí v 
obdivuhonom počte. Prikladáme zopár fotografií.

„Ľudská pomoc v núdzi neobo-
hacuje len toho, kto ju dostáva, 

ale aj toho, kto ju poskytuje.“ 
V.Havel



Druhý víkend dobrovoľnej zbierky pre Ukrajinu máme 
za sebou. Opäť ste nesklamali. Vyzbierali sme znovu 

veľa potravín, hygienických potrieb a zdravotníckeho 
materiálu, o ktoré  sme Vás prosili. Našli sa mnohí, 

ktorí prihodili aj niečo, čo nebolo v zozname. Pán sta-
rosta sa postaral o zakúpenie jednej palety detských 

plienok, ktoré putovali spolu s Vašou zbierkou na 
zberné miesto. Veľmi pekne ďakujem pánovi starostovi 

aj  Vám všetkým. Určite ste sa už stretli s tvrdeniami, 
že už nie je potrebné nič nosiť, lebo je všetkého dosť. 
Ubezpečujem Vás, že žiadna pomoc nie je zbytočná. 

Materiál, ktorý sme vyzbierali sme znovu odnies-
li dobrovoľníkom OBČIANSKÉHO ZDRUŽENIA 

PODAJ ĎALEJ, ktorí ho ďalej posúvajú nie len na 
hranice s Ukrajinou, ale často v spolupráci s ďalšími 
ľuďmi aj za hranice Ukrajiny, kde sa začína prejavo-
vať nedostatok potravín, vody a ďalších vecí potreb-
ných k životu. Dnes pridávam opäť niekoľko fotiek z 
odovzdania vecí na zbernom mieste, ale pridávam aj 

príhodu, ktorá sa tam stala:
,,Po príchode do zberného miesta, tak ako minule 

chlapi vykladali tovar z auta a ja som sa snažila 
urobiť niekoľko fotografií pre Vás. Už pri príchode 

sme si všimli auto, z ktorého vystúpil muž so ženou a 
vstúpili do vnútorných priestorov. Muž navigoval ženu 

k pracovníkom zberného miesta, on zostal stáť pri 
jeho vchode. Po malej chvíli vychádzala žena vonku a 

v ruke niesla dve bundy a smerovala k autu. Z auta vy-
stúpilo asi osemročné dievčatko, ktoré si jednu z búnd 

vyskúšalo. Padla jej ako uliata. Nemohla som zostať 
bez povšimnutia, lebo tieto bundy sme pred chvíľou 

vyložili z nášho auta. Prihovorila som sa žene: Je jej 
dobrá? 

Žena odpovedala ukrajinský: ,,Áno.“ Následne dovy-
svetľovala, že deti majú tenšie bundy a vonku je zima. 

To už z auta vystupoval o niečo mladší chlapček a 
skúsil si druhú bundu. Tiež mu sadla. Pre slzy v očiach 

som sa nezmohla na ďalšie pokračovanie rozhovoru. 
Snažila som sa usmiať na deti a pani a dodala som: 

,,Teším sa, že im sadli. Sú z našej zbierky...“ 
Pani odvetila: ,,Ďakujem Vám. Ďakujem Vám všet-

kým.“

... myslím, že toto nepotrebuje ďalší komentár... 
Dnes Vám neďakujem len ja, ale Ukrajina v podaní 

ženy zo zberného miesta.
       
  Mgr. Danica Tomčová



  

...Zo 
Základnej 

školy

1. drienovský majáles
 
	 Dňa	27.	5.	2022	sa	v	školskom	areáli	ko-
nal	1.	drienovský	majáles.	Témou	„country“	bola	
inšpirovaná	 výzdoba	 i	 zábavné	 stanovištia	 pre	
všetkých	 návštevníkov.	 Nechýbalo	 ryžovanie	 zla-
ta,	hod	lasom,	jazda	na	divokej	štvorkolke	a	iné.	
V	 programe	 nesmeli	 chýbať	 ani	 zábavné	 súťa-
že,	tombola	či	vystúpenia	detí	ZŠ	Drienov.	V	na-
šej	pestrej	ponuke	si	hostia	mohli	zamaškrtiť	na	
guľášiku,	zmrzline,	cukrovej	vate	či	na	výborných	
štangerľoch.	Naši	deviataci	boli	perfektne	zohratí	
a	aj	keď	nám	počasie	neprialo,	neodradilo	nás	to	
a	 zostali	 sme	 spolu.	 Všetci	 sme	 sa	 presunuli	 do	
priestorov	našej	školy	a	 tam	sme	si	ďalej	užíva-
li	divokú	zábavu	v	štýle	„country“,	a	to	aj	vďaka	
nášmu	 skvelému	DJovi.	Najväčšou	 radosťou	pre	
nás	bola	skutočnosť,	že	sme	mohli	byť	opäť	všetci	
spolu.	Tešíme	sa,	že	DRIENOVSKÝ	MAJÁLES	bude	
mať	svoje	pokračovanie	a	už	teraz	pracujeme	na	

dobrom	počasí.

1. stupeň na výlete
 
	 Po	dvoch	rokoch	sme	všetci,	učitelia	 rov-
nako	 ako	 žiaci,	 privítali	 možnosť	 zorganizovať	
školský	výlet.	 Po	 covidovej	prestávke	 sme	si	my	
mladší,	teda	žiaci	I.	stupňa,	vybrali	neďaleký	his-
torický	Bardejov	a	„jeho	kúpele“.	Naša	prvá	cesta	
viedla	práve	do	malého	kúpeľného	mestečka	Bar-
dejovské	Kúpele.	Toto	v	 lesoch	ukryté	mestečko	
ponúka	kúpeľným	hosťom	a	ostatným	návštevní-



2. stupeň na výlete

 Po pandémií sme sa konečne dostali na 
školský výlet. Cestovali sme autobusom na Sigord. 
Cesta bola veľmi krátka a celý druhý stupeň sa te-
šil. Keď sme dorazili, ubytovali sme sa. Doobeda 
sme mali voľný program a využili sme ho hraním 
futbalu. Dohrali sme, boli sme celkom unavení a 
tešili sme sa na obed. Jedlo nám chutilo. Poobe-
de sme sa išli prejsť okolo vodnej nádrže Sigord. 
Prechádzku sme si užili. Keď sme sa vrátili, išli 
sme sa pozrieť do miestnej reštaurácie a niektorí 
žiaci si objednali pizzu. Ako sme tak čakali, začalo 
pršať a museli sme počkať, kým sa dážď neutíšil. 
Zvyšok večera sme trávili spolu na izbách. Bolo 
deväť hodín a my piataci sme sa stretli na jednej 
izbe a rozprávali sme sa. O desiatej začal nočný 
pokoj, no rôznym „debatkám“ koniec nebol. Hneď 
ráno sme začali hrať futbal a prehadzovanú. Výlet 
sme si užili a veľmi sa tešíme na ďalšie podobné 

zážitky. 

Školské olympijské hry

 V predposledný deň v tomto školskom roku 
sa v našej škole uskutočnili školské olympijské 
hry. Na začiatku sa školským dvorom rozozvučala 
olympijská hymna, po ktorej prečítal olympijský 
sľub Jano Valečko. Spolu so Sandrou Sosovou 
prebehli okolo ihriska s olympijskou pochodňou 
a potom už športovcom nič nestálo v ceste, aby 
sa predviedli. Počas horúceho dopoludnia žiaci 
podávali vynikajúce výkony.  Žiaci prvého stupňa 
si zmerali sily v behu na 50 m, skoku z miesta a v 
hode na cieľ. Súťažili v kategóriách  1., 2.ročník 
chlapci, 1., 2.ročník dievčatá a 3., 4.ročník chlap-
ci, 3., 4.ročník dievčatá. Žiaci druhého stupňa 
boli rozdelení do kategórií 5., 6.ročník chlapci, 5., 
6.ročník dievčatá, 7., 8., 9.ročník chlapci a 7., 8., 
9.ročník dievčatá. Súťažili v disciplínach beh na 50 
m, skok do diaľky, hod na cieľ a vo vytrvalostných 
behoch. Všetci žiaci súťažili v rámci fair play, a 
preto si na záver zaslúžili veľký potlesk. Žiaci na 
prvých troch miestach dostali pekné drevené nami 
vyrobené medaily a víťaz každej disciplíny sa mo-
hol schladiť nanukom. Už teraz sa tešíme na budú-

coročné školské olympijské hry.

Zdroj: ZŠ Drienov

kom	rôzne	zaujímavosti.	Navštívili	sme	skanzen	–	
múzeum	ľudovej	architektúry,	kde	sme	si	obzreli	
takmer	tristoročné	drevené	domy,	stodoly,	zvonice,	
kostoly.	V	centrálnom	kúpeľnom	parku	sme	našli	
sochu	uhorskej	 cisárovnej	Alžbety	–	Sisi.	V	 roku	
1895	sa	 tu	 liečila	aj	ona.	Ochutnali	 sme	 teda	aj	
my	minerálne	vody	z	prameňov,	ktoré	nesú	názvy	
Hlavný	prameň	a	Lekársky	prameň.	Hoci	nechutila	
ako	kofola	či	mirinda,	poniektorí	sme	si	z	nej	od-
niesli	aj	našim	blízkym	domov.	Neodolali	sme	ani	
sladkým	nástrahám	a	ochutnali	aj	kúpeľné	oblát-
ky.	V	neďalekom	kráľovskom	meste	Bardejov	sme	
si	 prezreli	 Radničné	 námestie,	 mestské	 domy	 v	
štýle	gotiky	a	dominantu	námestia	Baziliku	minor		
svätého	Egídia.	Pre	svoju	historickú	hodnotu	bolo	
mesto	dňa	2.	decembra	2000	zapísané	do	Zozna-
mu	svetového	kultúrneho	a	prírodného	dedičstva	
UNESCO.	No	a	my	sme	svoj	školský	výlet	zakon-
čili	 prechádzkou	 po	 jeho	 historických	mestských	

hradbách.



Ako trávili dni 
tí najmenší...





Vážení	dôchodcovia,	milé	dôchodkyne!

	 Po	viac,	ako	dvoch	rokoch	,	keď	už	bolo	
zakázané	zhromažďovanie	v	divadlách,	kinách	
na	športových	podujatiach	v	kostoloch	a	pod.	
sme	konečne	urobili	dva	výlet	do	peknej	kve-
tinovej	záhradyNižnej	Myšli	a	obhliadku	mesta	
Košíc.	 Bolo	 nás	 29	 členov.	 Druhý	 výlet	 toh-
to	 roku	 bola	 prehliadka	 zrekonštruovaného	
Dómu	svätej	Alžbety	v	Košiciach	za	účasti	34	
členov	.	Navštívili	sme	aj	botanickú	záhradu	v	
Košiciach,	kde	bolo	čo	obdivovaťnajmä	krás-
ne	kvety,	a	veľkú	záhradu	motýľov	 z	 celého	
sveta.	Od	1.	7.	2022	sú	otvorené	všetky	kúpa-
liska,	preto	plánujeme	návštevu	niektorého	z	
nich	v	týchto	letných	horúčavách.	Čakáme	aj	
na	Vaše	návrhy	a	nápady.	30.5.2022	sme	sa	
konečne	 stretli	 na	 výročnej	 členskej	 schôdzi	
za	 účasti	 vyše	 60	 členov.	 Je	 potrebné	 dopl-
niť	výbor,	 lebo	niektorí	 členovia	 sa	už	vzdali	
funkcii.	Čakáme	na	Vaše	návrhy	a	schválime	
ich	na	najbližšej	schôdzi.	Verme	,	že	taká	situ-
ácia,	ako	pandémia	COVID-19	už	sa	nevráti	a	
budeme	ďalej	žiť	a	pokračovať	v	našich	stret-
nutiach	či	už	na	výletoch,	schôdzach,	oslavách	
krásnych	výročiach	našichčlenov,	jubileách...	
K	tomu	všetkému	sa	musíme	pričiniť	všetci.
Ostávam	s	pozdravom	Svetu	mier	!	a	nie	Rus-

ko	–	Ukrajinské	spory.	

Milan	Bardák
predseda klubu dôchodcov

Dôchodcovia
na výlete
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Ahojte kamaráti!
Všetky vrabce čvirikajú,

že prázdniny prichádzajú.
Leto nás už k vode volá,

tešíme sa, ahoj škola.

Na zábavu je tu čas,
vie to vari každý z nás.

Čakáme na výlety k moru, k babke
i na to ako ochutnáme koláče i ovocie sladké.

(prevzaté)

V letných dňoch plných slnka a 
zábavy je potrebné sa aj osviežiť. 
Prinášame ti niekoľko nápadov a 

spríjemnenie horúcich letných dní!

Veselé zvieratká z ovocia

Na	prípravu	tejto	dobroty	potrebuješ	
len ovocie, čokoládu a fantáziu!

Mrazená dobrota

Suroviny

• 1 a 1/2 šálky ovocia podľa chuti
• 1 šálka smotany na šľahanie
• 2 lyžice cukru
• 1 vanilkový cukor

	 Ovocie	s	cukrom	dáme	do	hrnca	a	pri-
vedieme	do	varu.	Varíme,	kým	sa	cukor	neroz-
pustí	(asi	tak	3	minúty).	Odstavíme	a	dáme	
do	 foriem	 na	 ľad,	 ale	 iba	 do	 polovice.	 Do	
stredu	dáme	špáradlo	a	zamrazíme	hodinku.	
Medzitým	si	vyšľaháme	smotanu	s	vanilkovým	
cukrom.	 Naplníme	 na	 zamrznuté	 ovocie	 do	
ďalšej	polovice	a	znova	dáme	zamraziť.

Hotovo!

jahodovo-smotanová dobrota

Suroviny

• 4 pochúťkové smotany
• 4 lyžice kryš. cukor



oSeMSMeRoVka

Zasmejme sa...

Učiteľka	dala	žiakom	slohovú
úlohu	s	témou:	„Keby	som	bol
riaditeľom	školy.“	Všetci	žiaci	sa
pustili	do	práce,	iba	Jano	nie.

„Prečo	nepíšeš?“	pýta	sa	učiteľka.
Janko	odpovedá:	„Čakám	na

sekretárku.“
Príde	učiteľka	do	triedy	a	hovorí:	„Tak	deti,	každý	

pondelok
vám	položím	otázku	a	kto	bude
vedieť	odpoveď,	nemusí	chodiť
týždeň	do	školy.“	V	pondelok
dá	otázku:	„Tak	deti,	kto	vie,
koľko	kilogramov	piesku	je	na

škole?“
V	triede	je	ticho,	nikto	nevie.
Ďalší	pondelok	príde	a	vzápätí
začne	kričať:	„Kto	sem	dal	tú

mŕtvu	myš!?“
Tomáš	sa	prihlási	a	hovorí:

„Ja	pani	učiteľka.	Tak	dovidenia
o	týždeň!“

Učiteľka	tíši	deti,	ktoré	robia
hluk	cez	vyučovanie:

„Ticho!	Máte	byť	ticho,	aby
bolo	počuť	muchu	letieť!“
V	triede	zostane	ticho.	No	po

dlhšom	čase	to	už	Fero	nevydrží	a	povie:	„Pani	
učiteľka,	tak

pustite	už	konečne	tú	muchu!“
„Ďurko,	ktoré	zviera	je	najužitočnejšie?“

„Prosím	somár.“	„Prečo	práve
somár?“

„Z	neho	sa	zúžitkuje	aj	mucha!!“
	Pani	učiteľka	sa	pýta	Jožka:	„Čo

si	myslíš	Jožko,	čím	by	bol	Ľudovít	Štúr,	keby	ešte	
teraz	žil?“

„Najstarším	žijúcim	Slovákom!“
„Mami,	zo	slohu	budem	mať
jednotku!“	chváli	sa	Jožko.

„A	ako	to	vieš?“
„Odpísal	som	ho	od	Nováka
a	on	má	vždy	jednotku.“
„A	akú	ste	mali	tému?“

„Môj	životopis.“
„Otecko,	je	dnes	pekný	deň?“

„Prečo	sa	ma	to	vlastne	každé	ráno	pýtaš?“
„Lebo	pán	učiteľ	mi	povedal,
že	jedného	pekného	dňa	ho

privediem	do	hrobu.“

• 2 vanilkový cukor
• piškóty
• jahody

	 Pochúťkové	smotany	vymiešame	s	va-
nilkovým	a	kryštálovým	cukrom	a	nalievame	
do	pohára	,	kde	už	máme	naukladané	jahody	
(alebo	vlastné	ovocie	podľa	chuti	)	a	piškóty.

	 Necháme	 zachladiť	 a	 podávame.	 Tak	
ako	sa	rýchlo	spravia,	takou	rýchlosťou	sa	aj	

zjedia!	Dobrú	chuť	:)



uverejnenie inzercie a odkazov pre vás
na: redakciadrienov@gmail.com

Navždy nás opustili...
03.01.2022 Ján Sedlák, 64 rokov
22.01.2022 Aurélia Ivanecká, 86 rokov
13.02.2022 Marta Jančušová, 91 rokov
04.03.2022 Lenka Žuffová, 82 rokov
06.03.2022 Mária Sepešiová, 95 rokov
07.03.2022 Alžbeta Balogová, 61 rokov
11.03.2022 Marián Sepeši, 60 rokov
29.03.2022 Monika Koželová, 71 rokov
29.03.2022  Imrich Gimerský, 86 rokov
02.05.2022 Ing. Ľudmila Okbarská, 71 rokov
23.05.2022 Barbora Cienkyová, 88 rokov
28.05.2022  Dezider Balog, 70 rokov
17.06.2022 Jozef Parkanský, 64 rokov
21.06.2022 Jozef Ferko, 73 rokov
25.06.2022  Zuzana Goceliaková, 48 rokov
26.06.2022 Jolana Ščepáková, 86 rokov

V období január - jún sme privítali v našej obci 
12 detí - 7 chlapcov a 5 dievčat.
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